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Zapisnik 

 

    Sastanak LAG-a Baranja  

 

 

Datum održavanja : 
 

17.10.2012. , početak u 18 sati 

  

Mjesto održavanja :   
 

Grad Beli Manastir, vijećnica 

  

Tema :   Izrada Lokalne razvojne strategije (LRS) LAG-a Baranja 

       

       

 

Dnevni red sastanka: 

 

1. Predstavljanje članova LAG-a (tko je tko; razmišljanja i iskustva; važnost uključivanja 

ključnih dionika) 

2. Važnost izrade LRS LAG-a Baranja 

3. Aktualnosti vezano za LAG-ove u RH 

4. Postojanje podloga za izradu LRS u vidu postojećih dokumenata  

5. Važnost definiranja pravaca razvoja mikroregije 

6. Sljedeći koraci: što je potrebno za proces izrade LRS 

 

 

 

      Prisutni predstavnici  LAG-a Baranja i Udruge Slap: Ivan Doboš, Janoš Seleši, 

Lidija Dabić, Stanko Dabić, Gordana Stojanović, Mihael Tomić 

       

 

 

      Prisutni predstavnici Grada Belog Manastira: Ivan Doboš, gradonačelnik  

 

 

      Ostali sudionici sastanka – potpisna lista u prilogu 



       

      Sažetak sastanka:  

    

Sastanak je otvorio gradonačelnik Ivan Doboš koji je pozdravio sve prisutne predstavnike 

Grada Belog Manastira, predstavnike LAG-a Baranja i Udruge Slap koji sudjeluju na izradi 

lokalne strategije razvoja Baranje. Gospodin Doboš je kao dopredsjednik LAG-a Baranja   

upoznao prisutne sa dosadašnjim radom udruge LAG Baranja i LEADER metodom kao 

temeljem za izradu lokalne razvojne strategije Baranje. Također je upoznao prisutne sa 

projektom uređenja jezera u Šećerani, kao rekreativnog centra ostvarenog iz Programa 

prekogranične suradnje sa Mađarskom. Radi se velikom projektu koji će se provoditi u više 

faza kroz više godina, a partneri u projektu su  Grad Beli Manastir, Grad Belišće i Županija 

Osječko-baranjska s Hrvatske strane , a  Grad Mohač sa Mađarske strane. 

Gordana Stojanović iz Regionalne razvoje agencije (RRA) je kao vanjski konzultant Udruge 

za kreativni razvoj "Slap" iz Osijeka upoznala prisutne o potpisanom ugovoru za izradu 

zajedničke lokalne strategije razvoja Baranje s udrugom "Naši ljudi" iz Mađarske iz 

sredstava EU fondova iz IPA programa prekogranične suradnje Mađarska-Hrvatska. 

Održala je prezentaciju o procesu izrade Lokalne razvojne strategije Baranje i upoznala 

prisutene o aktualnostima vezano za LAG-ove u RH i postojećim podlogama koje su osnova 

za izradu lokalne strategije razvoja Baranje. Prisutni su upoznati sa značajem i važnosti 

definiranja pravaca razvoja mikroregije u budućem razdoblju, osobito nakon ulaska RH 

među članice EU. Nakon toga prisutni su pozvani da se predstave ostalim osobama na 

sastanku i upoznaju kojoj organizaciji pripadaju, te kako oni i njihova organizacija vide 

moguće pravce razvoja za Grad Beli Manastir. Otvorena je diskusija.  

 

U diskusiji su sudjelovali: Pavle Vojtek, Silvija Dolić, Milan Nikšić, Zdravko Dobrovac, 

Katica Ničin, Slavica Horvat, Andrija Bošnjak, Branko Slonja, Tamaš Najbauer, Predrag 

Malinić, Mirela Alagić, Ljubica Bošnjak, Vjekoslav Radišić, Milica Milisavljević, Marija 

Keler, Stanko Dabić, Dubravko Krušarovski, Davor Krušelj, Jelena Opačić i Janoš Seleši. 

 

Pavle Vojtek- vlasnik je poduzeća Vojtek d.o.o. koje se bavi proizvodnjom urbane opreme, 

sportskih i dječjih igrališta. U svojoj diskusiji iznio je prijedlog o potencijalnoj mogućnosti 

pokretanja zabavnog parka u Baranji. Naime, jedan od njegovih poslovnih partnera koji se 

bavi projektiranjem zabavnih parkova pokazuje interes za pokretanje takvog parka na 

području Baranje. Vrijednost projekta je 30-40 mil. €, projekt traje 20 godina, a vraća  se 

kroz 3 godine. Ukoliko bi jedan takav projekt bio prihvaćen i proveden u Baranji, cijela 

Baranja imala bi indirektno veliku ekonomsku korist. Za usporedbu daje primjer 

Gardenlanda, zabavnog parka u Italiji koji je izuzetno dobro  posjećen. Inače, Vojtek d.o.o. 

se sa svojim proizvodnim programom, proizvodnja urbane opreme sportskih i dječijih 

igrališta, može uklopiti u projekte jedinica lokalne samouprave, škola i dječjih vrtića . 

Silvija Dolić i Stjepan Dolić- vlasnici su poduzeća Darosy d.o.o. Beli Manastir. Poduzeće 

se bavi distribucijom svih vrsta pića i napitaka. 

Milan Nikšić – predstavnik je Trgovačkog obrta Niki koji se bavi sakupljanjem ekološkog 

otpada. Imaju poslovni prostor u poslovnoj zoni u Belom Manastiru, u Čemincu i u 
Mecama. 

Zdravko Dobrovac- predstavnik je Udruge Vinara i voćara “Sveti Martin“ iz Belog 

Manastira koja je zainteresirana za razvoj vinskog turizma. Također je vlasnik OPG 

Dobrovac koji se bavi proizvodnjom vina, ima vlastitu malu vinariju i druge kapacitete za 

razvoj ruralnog turizma. 

Katica Ničin- vlasnik je smještajnih kapaciteta „Apartmani Katarina“ koji su dio turističke 

ponude Grada Belog Manastira. U svojoj diskusiji naglašava slabu suradnju i komunikaciju  



Turističke zajednice Baranje sa poduzetnicima koji se bave uslugama iznajmljivanja 

smještajnih kapaciteta, tako da su uglavnom prepušteni sami sebi. Smatra da bi bilo dobro 

pokrenuti projekt standardizacije usluga smještajnih kapaciteta. 

Slavica Horvat- vlasnik je krojačkog obrta Šarm koji se bavi uslugama šivanja po mjeri , 

šivanjem zavjesa i uređenja prostora. Gospođa Slavica osnovala i poduzeće Šarm d.o.o. Beli 

Manastir, a namjerava proširiti svoju djelatnost sukladno potrebama na tržištu. 

Andrija Bošnjak - predstavnik je poduzeća Lumar d.o.o. Beli Manastir koje se bavi 

proizvodnjom procesne opreme za industriju. Svojim proizvodnim programom mogu se 

uključivati kao partneri u projektima, odnosno kao izvođači opreme. 

Branko Slonja - vlasnik je poduzeća Slonja d.o.o. Beli Manastir koje  u svom sastavu ima 

više djelatnosti: cvjećaru i proizvodnju cvijeća za vlastite potrebe, održavanje zelenih 

površina Grada Belog Manastira i pogrebnu opremu, a za naredno razdoblje razmišlja o 

projektima  iz drugih djelatnosti. 

Tamaš Najbauer- predstavnik je Saveza mađarskih udruga iz Belog Manastira (SMU). 

Udruga ima već iskustva u pisanju i provođenju projekata, a trenutno završavaju jedan 

projekt iz IPA programa. 

Predrag Malinić i Mirela Alagić- predstavnici su Udruge Projekt građanske demokratske 

inicijative ( P.G.D.I.), članovi su i osnivači LAG-a Baranja, imaju širok raspon djelovanja , 

rade sa više Županija  i imaju veliko iskustvo u pisanju i provođenju projekta. 

Ljubica Bošnjak i Andrija Bošnjak- predstavnici su OPG Bošnjak koji se bavi uzgojem 

povrća i preradom voća i povrća na tradicijski način ( proizvodnja raznih pekmeza, ajvara, 

ukiseljenog povrća i dr.). Unatoč iznimno kvalitetnim i zanimljivim proizvodima, imaju 

problem sa plasmanom proizvoda. Također navode da će se uskoro pojaviti problem  

certificiranja proizvoda, a budući se radi o relativno skupom postupku za male proizvođače,  

bilo bi poželjno pokrenuti zajednički projekt sa ostalim proizvođačima sličnih proizvoda na 

području Baranje. 

Vjekoslav Radišić i Milica Milosavljević, predstavnici su poduzeća Subra Consulting 

d.o.o., koje se bavi pružanjem usluga konsultinga i izrade projekata. Oboje su projekt 

menadžeri sa iskustvom koji se mogu uključiti u pisanje projekta u sklopu izrade LRS i 

kasnije za potrebe članova LAG Baranja i dugih zainteresiranih osoba. 

Marija Keler - predstavnica je Društva hrvatskih žena u Baranji. Ističe da je njihova 

osnovna uloga sakupljanje narodnog blaga i da imaju namjeru pokrenuti projekt „Muzej 

kulturnog blaga i očuvanje kulturne baštine“. Do sada su već prikupili znatan broj podataka 

o kulturnom blagu na području Baranje i trebalo bi iz postojećih podataka napraviti bazu 

podataka koja bi bila raspoloživa i ostalim korisnicima. Gospođa Marija je umirovljenica i 

ističe da je kroz svoj radni vijek koji je provela na Belju, profesionalno sudjelovala u izradi i 

provedbi većeg broja projekta, tako  da svojim iskustvom može biti korisna i u LAG-u 

Baranja. Gospođa Marija Keler također je istakla lošu komunikaciju i suradnju sa 

Turističkom zajednicom Baranja. 

Stanko Dabić - zaposlen je na Belju d.d. i jedan je od koordinatora u LAG-u Baranja. 

Budući da je prisustvovao na svim radionicama po općinama koje je LAG  Baranja do sada 

provodio, iznosi svoja iskustva vezano za Agrokor i Belje sa radionica. U više navrata 

postavljeno je pitanje da li je Belje član LAG-a Baranja i kakva je njegova uloga u strategiji 
razvoja Baranje. Stanko Dabić objašnjava da je Belje bitno za razvoj Baranje,  ali da nema 

izravni utjecaj na izradu LRS, budući da su Belje i sustav Agrokora dovoljno veliki  da sami 

provode svoje projekte. Belje se može pojaviti kao partner u projektima koje će provoditi 

jedinice lokalne samouprave, stoga je prisustvo Belja u LAG-u Baranja poželjno i značajno.  

Stanko Dabić u diskusiji iznosi svoja iskustva sa seminara GIZ-a  koji je održao u mjesecu 

rujnu u Iloku njemački LAG Nojmard iz Bavarske. LAG-vi u Evropi, pa tako i u Njemačkoj 

susreću se s istim problemima u ruralnim sredinama: odlazak mladih školovanih ljudi iz 



ruralnih sredina kao i slabija razvijenost ruralnih sredina na svim područjima. Iskustva i 

primjeri dobre prakse iz LAG-a Nojmard koji se nalazi u relativno slabo razvijenom 

području u Bavarskoj ukazuju, da se dobrom organizacijom u LAG-u može jako puno 

postići. Tako je na području LAG-a Nojmard nezaposlenost svedena na 1,7%. Nama 

preostaje da slijedimo primjere i iskustva dobre prakse LAG-ova iz Evrope, jer mogućnosti 

su znatne, samo ih treba znati iskoristiti. 

Dubravko Krušarovski - predstavnik je LIONS kluba Beli Manastir koji se bavi 

humanitarnim djelovanjem. Dubravko Krušarovski također je i vlasnik OPG Krušarovski 

koji se bavi proizvodnjom vina, a kao OPG član je Udruge vinara i voćara „ Sveti Martin“ iz 

Belog Manastira. Inače je zaposlenik Hrvatskog centra za razminiravanje i do sada je 

sudjelovao u provođenju više programa za razminiravanje i stekao značajna iskustva u 

provođenju projekata. 

Davor Krušelj- predstavnik je civilnog sektora, odnosno  sportske Udruge „Mars“. Ističe da 

je do sada bio na više radionica za pisanje i provođenje projekata, a iz vlastitog iskustva 

zaključuje da je problem pronaći partnere u projektu, kao i slabu zastupljenost sportskih 

organizacija u do sada odobrenim projektima. 

Jelena Opačić – predstavnik je“ Oaze“ - Udruge za mir i nenasilje. Udruga radi više od 10 

godina i do sada je realizirala veliki broj projekta sa marginalnim skupinama kroz različite 

socijalne programe. Sada se pripremaju za Evropski socijalni fond. Jelena Opačić također je 

istakala da je komunikacija sa Turističkom zajednicom Baranje loša, kako se ne šalju 

obavijesti o manifestacijama i da sve informacije iz Turističke zajednice trebaju tražiti na 

web stranicama. 

Janoš Seleši- predsjednik LAG-a Baranja uključio se u diskusiju potaknut iskazanim 

nezadovoljstvom prisutnih vezano za lošu komunikaciju sa Turističkom zajednicom 

Baranje. I sam je primijetio da Turistička zajednica ne šalje obavijesti LAG-u Baranja o 

aktivnostima koje se provode na području Baranje, iako je njezin član i osnivač.  

Informacije o aktivnostima Turističke zajednice povremeno dobijemo iz Turističke 

zajednice Bilje, ali da sada nismo dobili niti jednu obavijest iz Turističke zajednice Baranje 

o događanjima u Baranji, što smatra njihovim velikim propustom. 

 

Gordana Stojanović i Ivan Doboš su upoznali prisutne o idućim koracima i što je potrebno 

učiniti u idućem razdoblju za proces izrade lokalne strategije razvoja Baranje.    

 

 

 Dovršeno u 20,15 sati. 

         

       Zaključci sastanka : 

 

1. Ustanovljeno je tko su ključni dionici za razvoj LAG-a i naglašena je potreba šireg 

uključivanja. 

2. Mogući Pravci razvoja za Grada Beli Manastir razvoj komunalne infrastrukture, 

razvoj malog i srednjeg poduzetništva u poduzetničkoj zoni, razvoj smještajnih 

kapaciteta i sportsko rekreativnog kompleksa uz Šećeransko jezero u cilju razvoja 

turizma, očuvanje kulturne baštine Baranje zasnovano na raznovrsnosti njenih 

stanovnika. 

3. Razmijenjene su aktualne informacije kako teče proces vezano za LAG-ove na 

nacionalnoj razini, a u kontekstu pristupanja RH u članstvo EU. 

4. Dogovoreno je korištenje svih dosad izrađenih dokumenata s područja mikroregije, 

ŽRS-a, i drugih dokumenata, radi bržeg prikupljanja informacija potrebnih za 

strategiju. 



5. Podijeljeni su zadaci vezano za „temeljnu analizu“ (uvodni dio strategije koji pruža 

ključne informacije o samom  području) – Sonja Veseli i Kornelija Zvečevac kao 

koordinatori u Gradu Belom Manastiru omogućit će uvid u sve potrebne podatke za 

Grad Beli Manastir koji će se koristiti za izradu lokalne razvojne strategije Baranje, 

a Jakob Kajtar, Dragana Damjanović, Jasmina Đurin i Darko Sić će s ostalim 

članovima istraživačkog tima pribaviti sve potrebne podatke iz Grada Belog 

Manastira za izradu lokalne strategije razvoja Baranje, te podijeliti anketne upitnike i 

pomoći u njihovom ispunjavanju zainteresiranim poduzetnicima i predstavnicima 

civilnog sektora u predstavljanju svojih projektnih ideja.  

6. Na sljedećem sastanku biti će rađena analiza potreba i sektorska SWOT analiza (za 

područje poljoprivrede i ruralnog razvoja svakako)  

 

 

 

 

 

Zapisnik sastavila: 

Lidija Dabić 


